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[Formanden.]: 
Tingets næste møde af holdes tirsdag den 

9. februar kl. 14 med følgende dagsorden: 

1) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: , 

Forslag til lov om støtte til nybygning 
af 'fiskerfartøjer m. v. 
og 

forslag til lov om udlån til fiskeindustrien 
m. v. 

}) Tredie behandling af: : 

Forslag til lov om udlån til statshusmands- 
brug m. m. 

,) Tredie behandling cif: 

Forslag til lov om udlån til arbejderboliger 
på landet. 

:) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om kom- 
munale valg. [Af Jens Chr. Christensen 

- m. fi.]. 

) Første behandling af: 

Forslag til lov om indfødsrets meddelelse 
m. v. 

) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om ind- 
købsforeninger for mindre jordbrugere. 

) Første behandling af:' 

Forslag til lov om ændring af lov nr. 215 
af 12. april 1949 om bekæmpelse af 
smitsomme sygdomme hos bier og om 
foranstaltninger til biavlens fremme. : 

) Første behandling af: 

Forslag til lov om beskyttelse af bier mod 
giftige plantebeskyttelsesmidler. 

Formanden meddelte sluttelig planen for 
ngets arbejde iøvrigt i den følgende uge. 

Mødet hævet kl. 1555. 

62. møde.  

Tirsdag den 9. februar kl. 14. 

Formanden: Medlemmer af folketinget 
Alsing Andersen, Erik Eriksen, Ole Bjørn 
Kraft, Jørgen Jørgensen (Lejre) og Viggo 
Starcke har meddelt mig, at de ønsker her 
i tinget at stille følgende forespørgsel til 
udenrigsministeren: 

Hvilke oplysninger kan udenrigsmini- 
steren give folketinget om den udvikling, 
der i den sidste tid har fundet sted på det 
udenrigspolitiske område, herunder om de 
førte internationale forhandlinger? 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om støtte til nybygning 
af fiskerfartøjer m. v. og forslag til lov om 
udlån til fiskeindustrien m. v. i 

Valgt blev: Johs. E. Larsen, Poul Hansen 
(Grenaa), Poul Hansen (Svendborg), Lund 
Jensen, Evald Kristensén, Mørk, K. Axel 
Nielsen, Viola Nørløv, Damsgaard, Foged, 
Gideon, Conrad Kofoed, Østergaard, Baagø- 
Hansen, Halfdan Hendriksen, Adolph Søren- 
sen og Skytte. 

Den næste sag på dagsordenen var: ' 
Tredie behandling af forslag til lov om udlån 

til statshusmandsbrug m. m. 

(Anden behandling findes , i tidenden 
sp. 3089). 

Der; var ikke stillet ændringsforslag. 

. Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 1 

Lovforslaget - 
vedtoges enstemmigt med 104 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte I 
for eller imod. 
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Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om ud- 
lån til arbejderboliger på landet. 

(Anden behandling findes i tidenden 
sp. 3089). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

, Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 108 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om kommunale valg. [Af Jens 
Chr. Christensen m. fl.]. 

(Første behandling findes i tidenden 
sp. 2789; udvalgets betænkning findes i 
tillæg. B sp. 231). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst, de stillede ændrings- 
forslag og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredie behandling sattes til 
forhandling under eet. 

Ordføreren (Jens Chr. Christensen): Ud- 
valget har afholdt fem møder og herunder 
haft samråd med indenrigs- og boligmini- 
steren. Der har ikke i udvalget kunnet op- 
nås enighed om det oprindeligt stillede lov- 
forslag, hvorefter der .var fri adgang til at 
indgå listeforbund med deltagelse af andre 
allerede indgåede forbund. Forslagsstiller- 
ne finder naturligvis det oprindelige forslag 
rigtigst, men da der ikke har kunnet op- 

nås enighed herom, har vi naturligvis været 
glade for, at der fra alle sider i udvalget 
har været enighed om, at det ville være 
rimeligt at gennemføre en vis udvidelse ai 
adgangen til at indgå listeforbund, således 
at kandidatlister, som anmeldes under sam- 
me listebetegnelse, kan indgå i listeforbund, 
der derefter betragtes som enkelte kandidat- 
lister, der påny kan indgå i andre listefor- 
bund. Det vil altså sige, at upolitiske listei 
af samme oprindelse skal have samme ad- 
gang som de politiske lister til at optræde 
som en enhed. Udfra den opfattelse er dei 
i udvalget opnået enighed om, at de kandi- 
datlister, som anmeldes under samm( 
listebetegnelse, skal have adgang til a1 
opnå samme bogstavbetegnelse, jfr. æn 
dringsforslaget til § 13, stk. 7, 3., 4. og 7 
punktum. Denne adgang er efter den gæl 
dende lov kun hjemlet for kandidatlister 
som tilslutter sig et af de politiske partier 

Ændringsforslaget til § 13, stk. 9, går uc 
på, at kandidatlister med samme bogstav 
betegnelse derefter kan indgå listeforbund 
indbyrdes, uden at de derved mister rettei 
til senere at indgå nyt forbund med dl 
iøvrigt ved valget opstillede kandidatlister 
For i loven at kunne adskille de to for 
mer for forbund foreslås, at forbund mellen 
kandidatlister med samme bogstav- oi 
listebetegnelse fremtidig benævnes liste 
forbund, medens alle andre forbund, hei 
under forbund mellem kandidatlister me< 
forskellig bogstav- og listebetegnelse o 
forbund mellem sådanne kandidatlister o 
listeforbund, benævnes valgforbund. 

Med denne ændring af loven følger e: 
række ændringer af teknisk og redaktions 
karakter; men de betyder ikke, at man 
princippet bryder med de bestående reglei 

Det skal til slut fremhæves, at lovfoi 
slaget alene giver hjemmel til, at den enkelt 
kandidatliste kan indgå i eet listeforbun 
og derefter i eet valgforbund, og at de ar 
meldte valgforbund ikke efter lovforslag( 
kan indtræde som deltager i nye forbunc 
altså højst to etager. 

Jeg vil gerne til slut benytte lejlighede 
til at sige såvel alle udvalgets ærede me( 
lemmer som den højtærede indenrigs- c 
boligminister tak for den fordomsfri c 
hurtige måde,. man har behandlet lovfo: 
slaget på. 

På udvalgets vegne skal jeg derefter in( 


